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zpravodaj obcí Prosečska   číslo 2   únor 2008

Fond rozvoje bydlení
Do konce března je možné žádat o 

půjčku z fondu rozvoje bydlení. Po-
drobnější informace a formulář žádosti 
je možné získat na obecním úřadě nebo 
na webu Proseče www.prosec.cz. 

Svoz odpadu v roce 2008
Svoz bude tento rok proveden čtyři-

krát a to vždy v sobotu 5. 4., 7. 6., 2.8. a 
1. 11 2008. Místa a časy svozu zůstávájí 
stejné jako v roce minulém.

Z 1. zasedání Zastupitelstva 
obce ze dne 27. 2. 2008

ZO bere na vědomí žádost o změnu 
územního plánu firmy G-mont a svo-
lává veřejnou schůzi na toto téma.

ZO schvaluje rozpočtové změny pro 
rok 2007 a rozpočet pro rok 2008.

ZO bere na vědomí informaci ČIŽP 
o lipové aleji na katolickém hřbitově.

ZO neschvaluje žádost o financování 
zavlažovacího zařízení na fotbal. hřišti.

ZO bere na vědomí informaci o 
možnosti zřízení obecní policie v rámci 
Mikroregionu Litomyšlsko.

ZO pověřuje starostu obce Ing. M. 
Nováka k podpisu žádosti o grant z fi-
nančního mechanismu EHP a Nor-
ského finančního mechanismu.

ZO schvaluje koupi pozemků od 
pana Samka a paní Eliášové.

ZO bere na vědomí možnost změny 
daňových koeficientů obce.  

Pozvánka na veřejnou diskuzi
Zastupitelstvo obce svolává veřejnou 

schůzi na 16. 3 2008 od 13 hod. v So-
kolovně v Proseči. Důvodem je zájem 
firmy G-mont vybudovat skládku ko-
munál. odpadu na pozemcích k. ú. Pro-
seč u Skutče a Záboří u Proseče poblíž 
silnice směr Česká Rybná. Na jednání 
bude přítomen jednatel firmy p. Zavřel 
a projektant Ing. Schejbal aby projekt 
představili veřejnosti a zastupitelstvu.

Kanalizace Proseč IV. etapa
Podařilo se nám získat dotaci z ev-

ropských fondů (Operační program in-
frastruktura). Kanalizace bude napojena 
v Podměstí na stávající stoku podchodem 
potoka a povede až do Záboří. V součas-
nosti připravujeme podklady, které jsou 
nutné k podepsání smlouvy a to je pře-
devším výběrové řízení na zhotovitele 
stavby. Realizace bude zahájena na pod-
zim letošního roku a ukončena v roce ná-
sledujícím. Stavba kanalizace přinese pro 
většinu z nás určité nepříjemnosti (uza-
vírky, prach, bláto, hluk, ...). Prosím tímto 
dopředu o shovívavost. Čištění odpadních 
vod je nutností nejen z důvodu platné le-
gislativy, ale i z hlediska ochrany život-
ního prostředí.

Bioplynová stanice
V současné době se připravuje projekt 

pro územní řízení. Do areálu stanice bude 
zakomponován i sběrný dvůr. Součástí 
projektu bude teplovod na využití od-
padního tepla do školy. Budeme se opět 
snažit zajistit část finančních prostředků z 
evropských fondů. Realizace je plánovaná 
na příští rok.

Škola
Dostavba školy je pro nás stále prioritní. 

Pouze z rozpočtu není možné stavbu zre-
alizovat. Proto budeme podávat žádosti 
jak na Ministerstvo financí tak i do ev-
ropských fondů (Norské fondy a Regio-
nální operační program).

Ostatní připravované akce
V plánu jsou i drobnější akce a to kana-

lizace u fotbalového hřiště (z Budislavské 
na Borskou ulici), oprava podlahy v ha-
sičské zbrojnici, dokončení rekonstrukce 
obecního domku v České Rybné, výměny 
oken u obecních bytů v České Rybné, po-
kračování v zasíťování pozemků pro vý-
stavbu rodinných domů v lokalitě „Ke 
koupališti“.

 Ing. Martin Novák, starosta

Lípy aktuálně:
Dne 26.2.2008 jsme obdrželi dopis z 

České inspekce životního prostředí (ČIŽP), 
který by měl řešit problém lipové aleje na 
katolickém hřbitově. Inspekce problém ne-
vyřešila, ale vymyslela, po více jak měsíci od 
prvního jednání, že napadne formální nedo-
statky rozhodnutí povolení ke kácení. Nyní 
se případem bude zabývat Krajský úřad 
Pardubického kraje. Předpokládám, že ne-
rozhodnou do měsíce a už vůbec nejsem scho-
pen předpovědět jaký bude výsledek. Protože 
se časově posuneme již do vegetačního ob-
dobí, zůstane stávající stav lip na hřbitově 
do příští zimy.

 
 Ing. Martin Novák, starosta

Připravované investiční akce v roce 2008

Kašna
Vážení spoluobčané, do kašny na ná-

městí budeme v březnu vyrábět plastiku 
kohouta. Měli jste možnost vybrat ze dvou 
variant v internetové anketě na stránkách 
www.prosec.cz. Vítězem se stala varianta 
číslo 2 (na fotografii). Pro tuto variantu 
hlasovalo 86% ze 139 hlasujících.
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Zastupitelstvo Obce Proseč schválilo 
rozpočet obce na rok 2007 na svém za-
sedání dne 27. února 2007 v příjmech 
na 23,362.500,- Kč a ve výdajích na 
21,278.800,- Kč, financování (tj. splátky 
úvěrů a půjček) bylo schváleno ve výši 
2,524.500,- Kč. Tento schválený rozpočet 
byl v průběhu roku na zasedáních zastu-
pitelstva upraven rozpočtovými změnami 
v příjmové části na 41,981.700,- Kč a ve 
výdajích na 39,898.000,- Kč.

Skutečné příjmy k 31.12.2007 či-
nily 42,771.507,98 Kč, tj. plnění příjmů 
k upravenému rozpočtu na 101,9 %, vý-
daje byly čerpány ve výši 40,031.210,32 
Kč, tj. 100,3 % k upravenému rozpočtu. 

Splátky úvěrů, půjček a návratných fi-
nančních výpomocí přijatých v minulých 
letech činily 2,524.552,84 Kč.

Výsledkem hospodaření obce v roce 
2007 je přebytek ve výši 2,740.297,66 Kč. 

V příjmové části rozpočtu představují 
nejvyšší objem finančních prostředků da-
ňové příjmy ve výši 16,762.038,47 Kč, ne-
daňové příjmy činí 5,661.316,51 Kč, ka-
pitálové příjmy 5,379.665,- Kč a přijaté 
dotace 14,968.488,- Kč.

Kromě schválené dotace ze státního 
rozpočtu stanovené Krajským úřadem 
Pardubického kraje ve výši 1,062.463,- 
Kč byly v roce 2007 obci poskytnuty do-
tace na níže uvedené akce:

na zabezpečení kontaktních míst CZECH POINT  ................................ 50.000,-
na veřejně prosp. práce a účelná prac. místa pro OÚ – z ÚP Chrudim  ..... 227.533,-
na ochranu lesních porostů – z KÚ  ........................................................... 7.615,-
ZŠ na projekt „Příroda ve škole – škola v přírodě“ - z KÚ  ........................ 42.000,-
ZŠ projekt „Zdravý životní styl pro příští pokolení“ - z KÚ  ..................... 15.000,-
ZŠ projekt „Táhneme za jeden provaz“ (program I-kriminalita) - z KÚ  .. 10.000,-
na výdaje SDH – z KÚ  ............................................................................. 17.055,-
od obcí na žáky navštěvující MŠ a ZŠ  ...................................................... 313.822,-
na vybavení muzea – z KÚ ........................................................................ 75.000,-
na úroky – technická infrastruktura – 59 b.j. – z KÚ  ................................ 100.000,-
na překážky pro bike park – z KÚ  ............................................................ 20.000,-
na výstavbu chráněných bytů - 16 b.j. – z Min. pro místní rozvoj  ............. 11,464.000,-
na výdaje na větrné elektrárny – od obcí  ................................................... 124.000,-
na technickou infrastrukturu pro 18 b.j. u koupaliště – z MMR  .............. 1,440.000,-

Všechny účelové dotace přijaté v roce 
2007 byly do konce roku vyčerpány a fi-
nanční prostředky použity na stanovený 
účel. Podmínky spočívající ve stanoveném 
podílu finančních prostředků obce na re-
alizaci jednotlivých akcí byly splněny a 
všechny přijaté dotace byly vyúčtovány 
v řádných termínech a dle předepsaných 
pravidel.

Jednotlivé investiční i neinvestiční akce 
v roce 2007 byly prováděny v závislosti na 
schváleném rozpočtu a na přijatých výše 
uvedených dotacích. Největší investicí v 

loňském roce byla výstavba chráněných 
bytů – 16 b.j.  a práce na technické infra-
struktuře k osmnácti bytovým jednotkám. 
Finanční prostředky na neinvestiční vý-
daje, které dosáhly více než milion ko-
run byly použity na financování oprav a 
údržby místních komunikací, provozních 
nákladů v základní škole, sběru a svozu 
komunálního odpadu. V roce 2007 bylo 
zkolaudováno rozšíření muzea dýmek, če-
kárny na náměstí. Pokračovaly stavební 
práce v České Rybné na úpravě obecního 
domku, kanalizaci - IV. etapa. Přípravné 
práce, vč. projektů probíhaly na dalších 
investičních akcích – zateplení obecních 
objektů, byty u koupaliště, biostanice.

Ostatní výdaje v roce 2007 na zabezpe-
čení provozu celé obce a všech jejich za-
řízení byly čerpány v souladu s poskyt-
nutými dotacemi a se schváleným (upra-
veným) rozpočtem.

V celkových příjmech a výdajích obce 

Matrika

Jubilanti
Jiřina Jehličková, Záboří 70 let
Eva Mlejnková, Proseč 70 let
Milada Christová, Č. Rybná 75 let
Zdeňka Šplíchalová, Miřetín 80 let
Květoslava Vítková, Č. Rybná 80 let
Jaroslav Mareš, Záboří 80 let
Marie Křiklavová, Proseč 80 let

Zemřelí
Marta Vobejdová, Proseč

Narození
Pavla Palová, Paseky
Václav Prášek, Záboří

•
•
•
•
•
•
•

•

•
•

jsou dále promítnuty půjčky občanům 
naší obce na opravy a modernizaci bytů a 
rodinných domků z Fondu rozvoje byd-
lení. V roce 2007 byly poskytnuty z tohoto 
fondu celkem tři půjčky ve výši 130.000,- 
Kč, splátky půjček, vč. úroků přijatých 
v minulém roce činily 442.553,- Kč.

Výsledkem hospodaření příspěvko-
vých organizací obce v roce 2007 byl 
zisk - v mateřské škole ve výši 5.104,54 
Kč, v základní škole v doplňkové činnosti 
3.177,61 Kč, v hlavní činnosti byl výsle-
dek hospodaření 0. Příspěvek mateřské 
škole od obce na provoz v roce 2007 činil 
600.000,- Kč, základní škole 2,048.000,- 
Kč. Dosažený zisk bude po projednání a 
schválení v zastupitelstvu obce převeden 
do rezervního fondu příspěvkových or-
ganizací. 

 M. Zaninová, účetní obce

Výzva pro všechny čtenáře
Pořádáte-li něco, někde pro někoho, 

nebo jste už pořádali a akce se vy-
dařila? Napište kdy a kde se tak stalo, 
či se stane a co se stalo, případně při-
ložte fotografii a zašlete na mastale@
mastale.cz, nebo osobně do kanceláře 
SOTM (IC Maštale, budova bývalé 
Kary), takový příspěvek uvítáme.

Hospodaření obce v roce 2007
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Rozpočet obce Proseč na rok 2008

PŘÍJMY (v tis. Kč) 
Daně a poplatky ............................................................................................ 16157,00
Splátky půjček od org., obyv. .............................................................................433,00
Dotace ze SR .................................................................................................. 1099,20
Dotace od obcí na školy, peč. službu .................................................................486,50
Dotace ze SFŽP - kanalizace II. III. et. - doplatek ......................................... 2267,00
Zemědělství a les. hosp.-pronájem poz.,za dřevo, z vydobýv.prostoru .................33,20
Vnitřní obchod, služby a cestovní ruch .................................................................5,00
Kultura – kino, o.knihovna., Zpravodaj ............................................................127,00
Bytové hospodářství - nájmy .......................................................................... 2938,50
Nebytové hospodářství - nájmy ........................................................................208,00
Příjmy z prodeje majetku, pozemků ..................................................................400,00
Ostatní komunál. služby ...................................................................................140,00
Ochrana životního prostředí - komunální odpad (tříděný), popelnice ..............310,00
Sociální péče - příjem peč. služba, nájmy v DPS ..............................................959,30
Všeobecná veřejná správa –  místní správa ........................................................224,80
Finanční operace – úroky přijaté .........................................................................10,00
Celkem příjmy .............................................................................................. 25798,50
KONSOLIDOVANÉ PŘÍJMY CELKEM .............................................25798,50

VÝDAJE (v tis. Kč)
Zemědělství a lesní hospodářství  .......................................................................60,00
Vnitřní obchod, služby a cestovní ruch ...............................................................94,60
Doprava – místní komunikace, chodníky, dopravní značky ............................ 2090,00
Vodní hospodářství - kanalizace  .................................................................... 1715,00
Mateřská škola – příspěvek na provoz, úroky z úvěru .......................................642,00
Základní škola–přísp. na provoz, přísp. na zvl. školu Skuteč, úroky z úvěru  ... 2210,00
Kultura – kino, knihovna, rozhlas, Zpravodaj, OB, SPOZ ................................559,00
Tělovýchova a zájmová činnost  - využ. volného času, přísp. fotbal ...................328,00
Bytové hospodářství  ....................................................................................... 1203,80
Nebytové hospodářství......................................................................................165,00
Veřejné osvětlení ...............................................................................................400,00
Pohřebnictví......................................................................................................300,00
Ostatní komunál. sl. a úz. rozvoj (el.en., plyn), nákup poz., úroky z ú.  ........... 2893,10
Ochrana životního prostředí – sběr a svoz komunálních odpadů .................... 1100,00
Ochr. životního prostředí - veřejná zeleň, bioplyn. stanice .............................. 1160,00
Sociální péče - peč. služba, DPS ..................................................................... 3350,00
Požární ochrana – dobrovolná část – SDH.......................................................280,00
Všeobecná veřejná správa – zastupitelstvo, činnost místní správy ................... 5246,50
Finanční operace – pojištění majetku, služby peněž.ústavů ...............................132,00
Celkem výdaje .............................................................................................. 23929,00
Financování – splátky úvěrů a půjček .............................................................. 2542,90
KONSOLIDOVANÉ VÝDAJE CELKEM ............................................26471,90

Rozpočet je sestaven jako přebytkový se zapojením zůstatku finančních prostředků 
z r. 2007 ve výši 673,40 tis. Kč.

KINO PROSEČ
9.3. 17/19 hod – Svatba na bitevním poli
ČR/2007/100 min/komedie/od 12 let
Bolek Polívka jako svérázný starosta morav-
ského městečka Zvěstov…

16.3. 17 hod – Já legenda
USA/2007/110 min/sci-fi/přístupný od 12 let
Will Smith stojí sám proti zbytku světa a čas 
hraje proti němu…

30.3. 17 hod – Lovci pokladů: Kniha ta-
jemství
USA/2008/124 min/dobrodružný/přístupný
N. Cage, J. Voight a D. Kruger hledají tajemný 
poklad…

6.4. 17 hod Na vlastní nebezpečí
ČR/2008/92 min/thriller/přístupný
Film o raftingu, který se stane soubojem s pří-
rodou, s vlastními silami i svědomím…
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Ferdinand Zezulák
- starosta Proseče 1874 – 1877

Od roku 1874 byl starostou Proseče 
Ferdinand Zezulák a dle vyprávění kro-
nikářů se Proseč z jeho starostování ne-
vzpamatovala dodnes. Ferdinand Ze-
zulák, povoláním koželuh z čp. 134, zís-
kal místo starosty bez většího přičinění, 
po Kynclovi chtěli lidé v této funkci ně-
jakého prostého dobráka, který jim ne-
bude řídit jejich životy ani je kontrolovat 
a Zezulák byl přesně jejich typ. Dle kro-
nikářů to byl člověk, který se sotva dovedl 
podepsat kurentem a byl doslova ozna-
čován za „budižkničemu“. Prosečským li-
dem se jeho starostování velmi vymstilo a 
nebýt jeho „nejednání“ mohla být dnešní 
Proseč úplně jiná.

Bylo to období po vídeňském krachu, 
bída se tehdy nesla většině lidem po Pro-
seči a dobře se vedlo jen několika obchod-
níkům. Chalupy byly plné lidí bez práce a 
bez chleba. Tehdy bylo zapotřebí státního 
zásahu, ale starosta svou netečností a ne-
schopností všechno zmařil. Jednání pone-
chával obchodníkům té i oné strany, kteří 
měli politický vliv.

Skupina prosečských obchodníků byla 
také pověřena k zastupování obce při jed-
nání o výstavbě železnice přes Proseč. Ve 
skutečnosti o dráhu ale sami nestáli, pro-

tože se báli konkurence. Provozovali vět-
šinou hospodářství, měli vlastní spřežení 
k obdělávání polí a zároveň pro dopravu 
zboží z nádraží ve Skutči. Přesvědčili 
proto starostu a občanstvo tak, že za po-
zemky je požadována přemrštěná cena a 
nakonec obvinili samotného Zezuláka 
z toho, že pouze jeho vinou přes Proseč 
dráha nepovede.

Podobně tomu bylo i s výstavbou ta-
bákové továrny. Pod vlivem akce poslanců 
českých na říšské radě se pomýšlelo vybu-
dovat továrnu u nás v Proseči, aby lid při-
šel k nějakému příjmu. Podmínkou bylo, 
aby přes Proseč vedla dráha a aby obec po-
skytla pro vybudování továrny nějaké po-
zemky. Ale starosta Zezulák příslušný do-
pis nechal neotevřený ležet „za trámem“ 
celé měsíce. Mezitím továrnu dostaly Svi-
tavy, Lanškroun, České Budějovice, tedy 
vlastně „kopčáci“, aby posílili germanizaci. 
Jen Sedlec u Kutné Hory byl český s touto 
továrnou.

Po starostování díky své štědrosti a roz-
mařilosti nevlastní dcery přišel Zezulák 
úplně na mizinu a odešel z Proseče jako 
žebrák, sám k tomu řekl: „S holí jsem do 
Proseče přišel a s holí zase odcházím!“.

Z kronik připravil Jan Macháček
Příště: Josef Havlík

Sudoku

řešení:

Starostové Prosečska – 2. díl

Výzva pro podnikatele v regionu
V letošním 

roce opět plá-
nujeme pro-
vést aktuali-
zaci seznamu 
a kontaktních 
údajů firem a 
podnikate lů 
regionu Tou-
lovcovy Maštale. Z tohoto důvodu prosíme 
všechny subjekty, které zde mají sídlo nebo 
zde působí, o kontrolu údajů, které jsou v 
databázi SOTM na webových stránkách 
sdružení na adrese http://www.mastale.cz/
uv_firmy.htm. V databázi jsou kontaktní 
údaje firem souhrnně za celý mikroregion a 
dále podrobnější údaje rozčleněné podle jed-
notlivých obcí. Pokud vaše údaje nesouhlasí 
nebo chcete nějakou informaci změnit nebo 
doplnit, sdělte nám prosím tuto skutečnost 
buď emailem na adresu mastale@mastale.
cz, telefonicky na tel.: �69 ��9 ���, pří-
padně osobně v informačním centru v Pro-
seči. Informaci o kontrole nám můžete sdě-
lit i v případě, že jsou Vaše údaje v pořádku. 
Děkujeme za spolupráci

Jan Stoklasa, SOTM

Zprávy ze Zderaze 

Hasičské plesy 
Tradiční zderazské plesy 

s dětským karnevalem se 
konaly 26.�. a 2.2 2008. Výzdoba, na 
které se podílelo mnoho členů hasičského 
sboru byla udělána na náměty filmové po-
hádky MRAZÍK. Oba bály měly velkou 
návštěvnost,výzdoba se líbila a všechny 
potěšila bohatá tombola. Pěkné předtan-
čení předvedla skupina mladých hasičů.
Také kuchyně,ve které jste si mohli vybrat 
jídla i ze zvěřiny, byla výborná.SDH 
Zderaz děkuje všem sponzorům. 

Ochotnický divadelní spolek 
Velmi nás potěšilo, že ve Zderazi se za-

číná rodit nový divadelní ochotnický spo-
lek. Již v prosinci minulého roku se se-
šla dosti početná skupina zájemců o tuto 
činnost. Z iniciativy manželů Martiny 
a Petra Novákových tak vzniká soubor, 
který by měl navázat na bohatou tradici 
bývalých Zderazských ochotníků.

 
Za kulturní komisi Mgr. Eva Roženská

Humanitární sbírka
v Podměstí u Soukalů
Sobota 26.4. 2008, 10-18 hod

Prosíme, abyste přinášeli věci čisté a za-
chovalé, aby posloužily potřebným.

Je jen na nás, jak pochopíme potřebu a 
nouzi, jak otevřeme svá srdce. 

Oblečení všeho druhu, dětské, koje-
necké, přikrývky, deky, peří, nádobí, por-
celán, příbory... Sbírka známek z vašich 
dopisů stále trvá. Pozor na zoubkování 
známek! Prosíme o větší okraj – odložené 
brýle vemte sebou! Odborníci je opraví a 
odešlou do zemí ve kterých je brýlí zapo-
třebí. Váš možný finanční příspěvek bude 
předán na dopravu do Diakonie Broumov. 
Z hyg. důvodů nepřijímáme boty.

Děkujeme Vám, že svými přebytky 
zmírníte nouzi všem těm, kteří na naši 
podporu čekají.

PŘIHLÁŠOVACÍ SMS: IK PROSEC REGISTRUJ na číslo 605 733 680
ODHLÁŠOVACÍ SMS: IK PROSEC ODREGISTRUJ na číslo 605 733 680

ZASÍLÁNÍ HLÁŠENÍ POMOCÍ SMS
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Omluva spoluobčanům
Velice se omlou-

vám všem pro-
sečským spo-
luobčanům a ná-
vštěvníkům Pro-
seče, že ve dnech od 
soboty dne 16.2. do 
odpoledních hodin 
v úterý dne 19.2. 
nešly věžní hodiny. 
Porucha nastala v řídícím počítači, čímž 
došlo k enormnímu vybíjení záložního 
zdroje a sobotní noční mrazík tuto po-
starší záložní baterii nenávratně zničil. 

V úterý byla za spolupráce podnikatele 
v elektronickém oboru  pana Josefa Vo-
bejdy tato porucha odstraněna.

Tímto se jako osoba pověřená obsluhou 
a údržbou věžních hodin za průtah této 
opravy ještě jednou omlouvám.

  René Čáslavský

Reakce na reakci paní PhamDr. 
Brahové

Ačkoliv si nemyslím, že bychom měli 
diskutovat přes média, zvláště přes náš 
zpravodaj, který není vzhledem k frek-
venci vydání pro výměnu názorů vhodný. 
Přesto nechci bránit komukoliv vyjádřit 
se k tématu. Případné další reakce či ná-
zory, dokumenty a komentáře k nim bu-
dou umístěny na webu obce, kde je celá 
kauza zdokumentována. Všem spoluob-
čanům za názory předem děkuji.

A protože nechci nikomu bránit v ak-
tivitě, rád umožním všem ochráncům 

životního prostředí aktivně se zapojit. 
Nejlepším řešením bude převzetí od-
povědnosti za prosečské hřbitovy. Obec 
převede veškerá práva a povinnosti spo-
jené s provozem na farní úřady proseč-
ských církví, jichž jsou ochránci členy. 
Vše bude samozřejmě projednáno v or-
gánech obce. Konkrétní postup předání 
celé agendy je možné domluvit přímo na 
OÚ.

  Ing. Martin Novák

více informací na: www.prosec.cz

Reakce na článek pana starosty 
v lednovém čísle zpravodaje k li-
pové aleji

Milí spoluobčané, nedá mi to, abych ne-
zareagovala na článek pana starosty. Ne-
chci teď hodnotit samotný akt ořezání lip, 
hlavně když už je proveden a nejde vzít 
zpátky. Podle rozboru pana starosty byla 
řada možností, každá měla pro a proti. 
Vím, že rozhodování rady nebo potažmo 
zastupitelstva je velice náročné, nemohou 
být na všechno odborníci,  ale oni to dobře 
vědí a odborníky si na rozhodování jistě 
přizvali. Chci se pozastavit nad tím,  že se 
nakonec rada přiklonila  k variantě,  která 
je v rozporu se zákonem. A pak, když na 
to někdo poukázal,  viní jeho z následků 
(viz poslední odstavec článku pana sta-
rosty). Pan starosta vyzývá k pozitivnímu 
přístupu. Já si však myslím, že i kritika je 
na místě a i za tu by měla být rada vděčná,  
zvlášť když jsou volenými zástupci, takže 
by je měl názor občanů zajímat. V tomto 
případě dokonce zmiňované slečny znaly 
zákony lépe než rada.

Chtěla bych, abychom se zamysleli, jak 
postupovat příště, aby znovu nedocházelo 
k takovýmto dohadováním nad již roz-
jetými akcemi,  do kterých už je hodně 
investováno. Myslím, že existuje mnoho 
možností. Například je škoda, že článek 
pana starosty nepředcházel akci. Byla by 
tak možnost reakce občanů předem a ne-
hrozila by teď obci pokuta do 1 milionu 
Kč nebo pokácení lip, které obec chtěla 
zachránit. Možná by se při veřejné dis-
kuzi objevily i další možnosti postupu (víc 
hlav, víc ví). Například, co se peněz za od-
borný prořez stromů týče, slyšela jsem o 
firmě,  která prořezává i vysoké stromy jen 
pomocí lan a ručních pil a myslím, že je 

někde z Hradce Králové. Možná by nám 
stromy ošetřovala i několik desítek let za 
ty peníze,  které teď stálo to náročné oře-
zání (a to nepřihlížím k možné pokutě).

Nakonec se musím připojit k panu sta-
rostovi,  že jsem ráda,  že mezi námi exis-
tují tyto slečny, které nejsou lhostejné k 
dění v obci a mají odvahu říci svůj ná-
zor. Přála bych si, aby takových mezi 
námi bylo víc. Žijeme už naštěstí v de-
mokratické zemi a názor každého občana 
je důležitý. Rada i zastupitelstvo jsou vo-
leni námi všemi,  a tak musí počítat s tím, 
že jejich rozhodování bude občany i kriti-
zováno. Mohou tomu předcházet, pokud 
budou předkládat závažná rozhodování 
občanům předem, aby se mohl vyjádřit 
každý, kdo chce. Chápu, že je to zdlou-
havější, než rozhodovat vše sami,  ale jed-
nou jsme si vybojovali demokracii,  a tak 
by měl mít možnost každý,  komu jde o 

to, jak to v obci bude vypadat, říct svůj ná-
zor. Vím,  že není možné, aby pravidelně 
chodilo na jednání zastupitelstva třeba pa-
desát občanů a ani to není potřeba. Pokud 
ale jde o rozhodování o něčem, co může 
vést při realizaci k pobouření některých 
občanů,  mělo by být předem avizováno 
například článkem ve zpravodaji nebo po-
dobně,  aby měli občané dost času se k 
tomu vyjádřit. Je mi jasné,  že s žádným 
rozhodnutím nemohou vždy všichni sou-
hlasit,  ale musí mít možnost se k tomu 
vyjádřit a případně přesvědčit o svém ná-
zoru ostatní. Pak nedojde k něčemu po-
dobnému jako teď.

Závěrem nám všem přeji,  aby se nám v 
naší obci dobře žilo.

 PharmDr. Jana Brahová

Nabídka prezentace pro firmy, 
podnikatele a organizace 

  Dovolujeme si Vám nabídnout umís-
tění reklamy Vaší firmy ve stolním kalen-
dáři Sdružení obcí Toulovcovy Maštale na 
rok 2009, který jsme již začali připravovat. 
Je sice teprve začátek roku 2008, ale je-
likož tradičně distribuujeme kalendář už 
při cyklistických závodech Author Cyklo 
Maštale, které se uskuteční 14. června 
2008 a příprava kalendáře zabere hodně 
času, oslovujeme Vás již nyní.

Umístit svoji prezentaci mohou zájemci 
i do připravovaného třetího vydání mapy 
mikroregionu Toulovcovy Maštale, kte-
rou budeme v letošním roce vydávat. Tato 
prezentace je vhodná například pro stra-
vovací a ubytovací zařízení, protože mapa 
se dostane do rukou velkému množství 
turistů.

Nabízíme rovněž možnost prezentace 

firem při letošních cyklozávodech Au-
thor Cyklo Maštale, logo Vaší společnosti 
umístíme na propagačních materiálech 
akce a webu závodu, možné je i umístění 
reklamního banneru v centru závodů na 
náměstí v Proseči.

Projevíte-li zájem o jakoukoli formu 
propagace Vaší firmy nebo organizace, 
kontaktujte prosím kancelář SOTM (bu-
dova Informačního centra č. 125), mai-
lujte na mastale@mastale.cz nebo volejte 
na tel. číslo 469 319 413. 

Umístění Vaší prezentace na produk-
tech vydávaných SOTM a akcích jím po-
řádaných není jen Vaší reklamou, je to i 
podpora rozvoje cestovního ruchu, o který 
se sdružení v naší oblasti snaží.

Další informace na www.mastale.cz.

Děkujeme a těšíme se na spolupráci
  Jan Stoklasa, SOTM
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